
Vážení Chlumečáci a Stradováci, 

Dovolte mi, abych Vás oslovil v souvislosti s blížícími se krajskými volbami, které nás čekají již za pár 

dní 20. a 21. září. Jak bohužel právě končící volební období prokázalo, tak krajská samospráva je 

důležitým aktérem nejen pro starosty či ředitele škol, ale má tu sílu zasáhnout i do každodenního 

života každého z nás. Dobrá nebo špatná rozhodnutí krajských radních a zastupitelů mohou ovlivnit 

to, jak dobře se doma vyspíte, jakou hodnotu mají vaše domy, jak čistý vzduch dýcháte anebo jakou 

vodu máte ve studních a vodovodních kohoutcích. Ano, je to právě VRTka, díky které jsem se s řadou z 

Vás poznal v uplynulých letech. Nesmírně obdivuji bojovnost Vaší paní starostky i jejích kolegyň a 

kolegů z chlumecké radnice či spolku FOCH. Probudili jste nás na kraji a doufám, že boj nekončí.  

 

Sám se už pár let krajské politice věnuji a právě tento aktivistický způsob prosazování věcí veřejných je 

mi blízký. Jinak než tlakem to totiž ani nejde, když Vám jde o věc. Začalo to pro mě někdy v roce 2011, 

kdy jsem jako tehdy čerstvý absolvent děčínského gymnázia bojoval "proti všem" za záchranu této 

krajské školy, kterou nám chtěli sloučit/zrušit. V letech 2013-14 jsem bojoval jako benešovský 

zastupitel proti neúměrnému transitu kamionové dopravy po krajské silnici z Děčína do České Lípy. 

Obojí se nám podařilo dosáhnout, i když to chtělo pevné nervy. Chce to energii, tah na branku a 

trpělivost. Obdobný příběh nás čeká s VRTkou, ale na kraji i s dalšími tématy jako je třeba těžba lithia 

nebo právě silnice v údolí Ploučnice, která naruší zdroje podzemní vody.  

 

V uplynulém roce jsem se rozloučil s hnutím STAN, u kterého se ukázalo, že hájí spíše zájmy pražské 

politiky než nás na severu. To se týká liniového zákona, který snáz provede VRTku územím nebo třeba 

novely financování krajů, která našemu regionu sebere ročně půl miliardy. Když už jsem nechtěl hájit 

věci, se kterými jsem bytostně nesouhlasil, tak jsem se rozjel po kraji a dal dohromady tým skvělých 

lidí, kteří dnes tvoří naší kandidátku Hlas regionů. Vznikli jsme odspodu, nikdo nás neřídí, a díky tomu 

o to hlasitěji můžeme hájit zájmy našeho regionu. Ať už je to VRTka, nebo rozkradené nemocnice, 

silnice, cinknutá výběrka na nejrůznější pozice na kraji. Je smutné, když se kraj chlubí jako svým 

největším úspěchem opravenou Kozí dráhou do Telnice pro tři páry turistického vláčku o víkendu. Aby 

mohly vlaky jezdit až do Krupky, museli krajští politici s ministrem dopravy "vyhandlovat" svůj souhlas 

s VRTkou. Stavba století výměnou za opravené pražce na pár kilometrech. Neberte to...  

 

Jsem moc rád, že z Chlumce máme na kandidátce Vítězslava Klimeše ze spolku FOCH i Vladimíra 

Lipského, ředitele Euroregionu Elbe, se kterým jsem velmi úspěšně spolupracoval v době mého 

starostování v Benešově nad Ploučnicí. Z čelních kandidátů bych zmínil Alenu Dernerovou, neúnavnou 

bojovnici proti praktikám v Krajské zdravotní, Tomáše Svádu, starostu nedalekých Košťan na Teplicku, 

který podobně neúnavně bojuje proti přístupu státu k těžbě lithia a Martinu Čechovou, skvělou paní 

starostku z Trnovan, která je hlasem odporu proti VRTce na Litoměřicku. Najdete nás pod číslem 26 

nebo také na www.hlasregionu.cz 

Díky a hezké babí léto, 

Filip Ušák, krajský zastupitel a kandidát na hejtmana 


